
بر سرجان و سلامتی خود ریسک نمی کردم اگر ...
میکاییل شهرستانی: 

گروه سینما و تلویزیون -مستند »گنج دره« یکی از تولیدات جدید مرکز گسترش 
سینمای مستند و تجربی به کارگردانی کیوان طباطبایی صمیمی است که به موضوع پیدایش 
کشــاورزی در منطقه زاگرس می پردازد. این فیلم  پس از مدتها فیلمبرداری، هم اینک در 
مرحله تدوین قرار دارد و تا پایان تابســتان ۹۹ آماده نمایش می شود. طباطبایی صمیمی 
درباره ی مکان هایی که در این مستند به تصویر کشیده است، گفت: هشت هزار سال پیش 
بود که حرفه کشــاورزی در منطقه زاگرس شکل گرفت و ما در مستند »گنج دره« با ثبت 
تصاویری از کرمانشاه، هرسین، تویسرکان و صحنه، به این موضوع پرداخته ایم. وی افزود: 
در این مستند ۴۰ دقیقه ای، کاوش گروهی از باستان شناسان ایرانی و دانمارکی در یکی از 
کهن ترین خاستگاه های پیدایش کشاورزی در جهان روایت می شود، چرا که پژوهش های 
چند سال اخیر آشکار ساخته است که دشت ها و کوهپایه های زاگرس در ایران، یکی از 
نخستین نمودهای یکجانشینی و آغاز انقلاب کشاورزی در تاریخ تحول انسان را در خود 
نهفته دارد.ارســطو مداحی گیوی )فیلمبردار( و حسن شبانکاره )صدابردار( از همکاران 

»کیوان طباطبایی صمیمی« در ساخت پروژه ی مستند »گنج دره« هستند.

گروه سینما و تلویزیون - عکس های تست گریم بازیگران فیلم سینمایی »کوسه« به 
کارگردانی علی عطشانی و تهیه کنندگی سید محمد احمدی در آخرین روزهای پیش تولید 
منتشر شد. پیش تولید فیلم سینمایی »کوسه« که چندی پیش با رعایت کامل پروتکل های 
بهداشتی آغاز شده بود به زودی به پایان می رسد و جدیدترین اثر علی عطشانی طی چند 
روز آینده مقابل دوربین می رود. تاکنون حضور مهدی هاشــمی، مهران احمدی، ســیما 
تیرانداز، بهناز جعفری، ریحانه پارسا، مهسا کامیابی با حضور پژمان جمشیدی در »کوسه« 

که بر اساس فیلمنامه ای از پیمان عباسی ساخته می شود، قطعی شده است. 
به تازگی محمدجواد جعفرپور نیز به جمع بازیگران »کوســه« اضافه شــده است؛ 
دیگر بازیگران این فیلم نیز در طول روزهای فیلمبرداری معرفی خواهند شد. محمدجواد 
جعفرپور از کودکی و با بازی در فیلم »به همین سادگی« ساخته رضا میرکریمی به سینما 
راه پیدا کرد و پس از آن در فیلم هایی همچون »شکارچی شنبه«، »نارنجی پوش«، »رویای 
ســینما«، »12 روز«، »فقط بیســت«، »امروز، فردا« و همچنین سریال های »جلال الدین«، 
»محکومین«، »هیولا« و »پدر پسری« و... به ایفای نقش پرداخت.  جعفرپور برای بازی در 
فیلم »شکارچی شنبه« جایزه بهترین بازیگری در جشنواره بین المللی فیلم رشد )13۹۰( 
و پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین بازیگر پســر نوجوان در بیســت و چهارمین دوره 
جشنواره بین المللی فیلمهای کودکان و نوجوانان را دریافت کرده و همچنین پروانه زرین 
بهترین بازیگر را برای فیلم »12 روز« در بیست و سومین دوره جشنواره بین المللی فیلمهای 
کودکان و نوجوانان از آن خود کرده است. تعدادی از عوامل این فیلم که تاکنون حضورشان 
در این پروژه قطعی شــده عبارتند از: کارگردان: علی عطشــانی، تهیه کننده: سید محمد 
احمدی، علی عطشانی، نویسنده: پیمان عباسی، طراح صحنه و لباس: مجید علی اسلام، 
مدیر فیلمبرداری: محمود عطشانی، صدابردار: محمد شاهوردی، طراح چهره پردازی: امید 
گلزاده، چهره پرداز: فرزانه زردشــت، دستیار کارگردان و برنامه ریز: وحید مهین دوست، 
پشتیبانی فنی: حیدر احسانی، مدیر تولید: سعید دلاوری، تدوین: محمد تیموری، مدیر 
تدارکات: مهدی عباســی پور، مدیر امور بین الملل: امید چوگانی، مدیر تبلیغات: ســید 
محمدصادق لواسانی، تیم تبلیغات: شراره داودی، مهسا مرزبان، عکاس و کارگردان فیلم 
پشت صحنه: بابک برزویه، مجری طرح: بیتا فیلم تهران، مشاور رسانه ای و مدیر روابط 

عمومی بیتافیلم: مریم قربانی نیا.

گروه سینما و تلویزیون - به زودی فیلمی جدید از »دزدان دریایی کارائیب« ساخته 
خواهد شد که بازیگر »روز و روزگاری در هالیوود« در آن ایفای نقش می کند.

مارگو رابی در نسخه زنانه فیلم سینمایی »دزدان دریایی کارائیب« برای کمپانی دیزنی 
نقش آفرینی می کند. نویســنده این فیلم ســینمایی کریستینا هادسون خواهد بود که سال 
گذشته پروژه مشترک او با رابی با فیلم »پرندگان شکاری« رقم خورد.رابی اوایل امسال با 
فیلم سینمایی »بمبشل« توانست نامزد اسکار شود و در فیلم سینمایی »روز و روزگاری در 
هالیوود« هم نقش شارون تیت را بازی کرد. او در فیلم جدید »جوخه انتحار« به کارگردانی 
جیمز گان نقش هارلی کوئین را مجدداً بازی می کند. کمپانی دیزنی در مراحل ابتدایی تولید 
فیلم سینمایی »دزدان دریایی کارائیب«  است. گفته می شود این فیلم سینمایی که هادسون و 
رابی در رأس آن هستند، از دیگر پروژه »دزدان دریایی کارائیب« جدا خواهد بود. سال گذشته 
اعلام شد که تد الیوت و کریگ مازین سازنده سریال »چرنوبیل«، در حال توسعه داستان و 
فیلمنامه جدیدی درباره »دزدان دریایی کارائیب« هستند.جری بروکهایمر که تمامی پنج فیلم 
دزدان دریایی را تهیه کرده است، برای تهیه کنندگی هر دو پروژه جدید از این دنیای سینمایی 
انتخاب شده است. فیلم های قبلی »دزدان دریایی کارائیب« که در تمامی آن ها شاهد نقش 
آفرینی جانی دپ در نقش جک اسپارو بودیم، 1 میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار در گیشه داخلی 
و بیش از 3 میلیارد دلار در گیشــه خارجی )در مجموع جهانی ۴.۵ میلیارد دلار( فروخته 
است. آخرین قسمت از دزدان دریایی با عنوان »مردگان حکایت نمی کنند« در سال 2۰1۷ 

تولید شد که 1۷2 میلیون دلار در آمریکا و ۶22 میلیون دلار در گیشه خارجی فروخت.

گروه سینما و تلویزیون -نمایش مستند سینمایی »جایی برای فرشته ها نیست« در 
سینما فرهنگ و هم زمان با روز دختر با حضور معصومه ابتکار معاون امور زنان و ریاست 
جمهوری آغاز شــد. در افتتاحیه این فیلم مســتند که شامگاه 3 تیر ماه برگزار شد، فرشته 
طائرپور، سلمان فرخنده و اعضای تیم بسکتبال دختران گروه بهمن نیز حضور داشتند و با 
هم به تماشای »جایی برای فرشته ها نیست« نشستند. معصومه ابتکار با توضیح این موضوع 
که »جایی برای فرشته ها نیست«، فقط یک مستند ورزشی نیست، گفت:» فیلم در عین این که 
مستند داستانی جذابی در حوزه ورزش است، در زمینه روانشناسی و شخصیت شناسی 
بسیار ارزشمند و تخصصی ست. داستان فیلم موضوعی ست که دختران ما هر روز برای 
هر قدمی که بر می دارند، با آن ســر و کار دارند.«او در ادامه توضیح داد:»وقتی اعتماد به 
نفس و تلاش با هم تلفیق شــوند، می توانند برای زنان معجزه آفرین باشــند و این فیلم به 
خوبی این موضوع را نشان می دهد که وقتی خانواده ها اعتماد به نفس را در زنان تقویت 
کنند، چه دستاوردهای مهمی می تواند به همراه داشته باشد.«فرشته طائرپور، تهیه کننده 
و فیلم نامه نویس که در جشنواره فجر ۹۸ جزو داوران بخش مستند بود، در این افتتاحیه 
حضور داشت. او با اشاره به این که گمشده امروز جامعه ما امید و انگیزه است گفت:»من 
فکر می کنم این فیلم را هر پدر و مادر و مربی و مسئول و دختری و همچنین هر فرد ناامیدی 
در جامعه باید ببیند.«او در ادامه توضیح داد:»فیلم در عین به تصویر کشیدن مشکلات سر راه 
زنان، نشان می دهد داشتن انگیزه، تلاش و اتحاد زنان و مردان چقدر می تواند نتیجه بخش 
و مفید برای جامعه باشد. به نظرم این فیلم باید در دنیا دیده شود هرچند که در حال حاضر 
محدودیت داریم.« مخاطبان برای تهیه بلیت این فیلم که در گروه هنر و تجربه اکران شده 
است، می توانند به صورت حضوری یا با مراجعه به سایت »سینما تیکت« اقدام کنند.»جایی 
برای فرشته ها نیست« علاوه بر دریافت سیمرغ بلورین بهترین فیلم مستند جشنواره فجر، 
در جشــنواره سینما حقیقت نیز ، عنوان چهار جایزه مهم این جشنواره از جمله »بهترین 
فیلم مســتند از نگاه تماشــاگران« و بهترین کارگردانی بخش بین الملل را به دست آورده 
است.عوامل فیلم: کارگردان:سام کلانتری،تدوینگر: هایده صفی یاری، آهنگساز:حبیب 
خزایی فر، مدیرفیلمبرداری: رضا تیموری، طراحی و ترکیب صدا:انسیه  ملکی، صدابردار: 
شاهین پورداداشی، مدیرفنی پس تولید: اوژن سید اشرفی، مدیرتولید: محسن مرادی، مدیر 
رسانه:فرنوش آباء ، عکاس: حسن کمالی و طراح پوستر: مهدی آگاه منش.محمد شکیبانیا  
و محسن شــاه محمدمیراب تهیه کنندگی این اثر را به عهده داشــته اند. این فیلم محصول 
مشترک موسسه فرهنگی  هنری تنجرین و مرکز گسترش سینمای مستند و تجربی است.

مستند »گنج دره« در مرحله تدوین است

»کوسه« در آستانه فیلمبرداری 
قرار گرفت

بازیگر جدید »دزدان دریایی کارائیب« 
معرفی شد

اظهارات معصومه ابتکار پس از تماشای 
»جایی برای فرشته ها نیست«

سینما و تلویزیون 8

»بر باد رفته« دوباره به شبکه برگشت

مستند »جای نگرانی نیست!« به کارگردانی مسعود کارگر و تهیه کنندگی سید جمال عود سیمین با موضوع نابودی تدریجی جنگل های 25 میلیون 
ساله هیرکانی در اثر دفن زباله و پسماند شهری در مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری رونمایی شد.

گروه سینما و تلویزیون- میکاییل 
شهرســتانی می گوید: تاوان سالم زندگی 
کردن در کشــور ما این است که بعد از 3۸ 
ســال فعالیت هنری باید صورت خود را با 

سیلی سرخ نگه داری.
این هنرمند و مدرس تئاتر که به تازگی 
اجرای نمایشش »آگوست در اوسیج کانتی« 
را کــه به دلیل کرونــا متوقف مانده بود، از 
سر گرفته اســت،از دغدغه هایش برای از 
ســرگیری اجرای این نمایــش و اقتصاد 

نابسامان تئاتر گفت.
شهرستانی که سال هاست به آموزش 
هنرجویان تئاتر مشــغول اســت و عموما 
نمایش هایــش را با بازی همین هنرجویان 
روی صحنه می برد، در پاسخ به این پرسش 
که شــما برخلاف برخی از همکاران تان به 
این قطعیت رســیدید که اجرایتان را از سر 
بگیرید، گفت: اگــر من نیز مانند برخی از 
همکارانــم، راه ارتزاق دیگر و منبع درآمد 
کافی می داشتم، در خانه می نشستم و بر سر 

جان و سلامتی خود ریسک نمی کردم.
او ادامــه داد: اگر دوســتان جای من 
بودند و شــرایط مرا داشتند، خیلی زودتر 
از اینها اجرایشان را شروع می کردند چون 
شــرایط کاری من این اســت که از این راه 
به شکل حرفه ای ارتزاق می کنم، درحالیکه 
بسیاری دوســتان ممکن است حرفه های 

دیگری داشته باشند.
شهرســتانی ادامه داد: وقتی می گویم 
حرفه ای ایــن کار هســتم، یعنی زندگی 
شــخصی و فردی ام تحت تاثیر تئاتر قرار 

می گیــرد. در تمام این ســال هایی که کار 
کــرده ام به جز یکی دو کار که ســال های 
خیلی دور در تئاتر شــهر اجرا کرده بودم و 
کمک هزینه ناچیزی گرفته بودم، هرگز هیچ 

کمک هزینه ای دریافت نکرده ام.
این هنرمند با یادآوری شرایط اجرای 
تئاتــر در دوران کرونا و لزوم خالی ماندن 
نیمی از ظرفیت ســالن ها افزود: هم جان 
مخاطب و هم جان اعضای گروه برایم بسیار 
مهم است و در این دو شب که اجرای مان را 
از سر گرفته ایم، همه کوشش مان بر رعایت 
پروتکل ها بوده و از دوستی خواستم تا پیش 
از ورود تماشاگران، تب آنان و همینطور تب 
اعضای گروه را چک کند اما حتی نیمی از 

ظرفیت سالن هم پرُ نشده است.
او با انتقــاد از بی توجهــی وزارت 
ارشــاد و شهرداری به تئاتر ادامه داد: وظیفه 
شهرداری، حمایت از تئاتر است. دست کم 
می توانند در تبلیغات شــهری، جایی برای 
تئاتر در نظر بگیرند ولی همین را هم دریغ 
و بــرای کوچکترین تبلیغی، مبالغی کلان 
مطالبه می کنند که از عهده گروه هایی مانند 
ما خارج اســت در حالیکه باید در مرام نامه 
کاری شان، چنین مواردی لحاظ شده باشد 
و اگر نمی خواهند در این زمینه کاری کنند، 
بهتر اســت واژه فرهنگی را از عنوان خود 

بردارند.
شهرستانی با بیان اینکه وزارت ارشاد 
مطلقا کمکی به تئاتر نمی کند، خاطرنشان 
کــرد: بعضی مدیران حتی اکــراه دارند به 
دیدن تئاتر بیاینــد، در صورتی که بارها از 

آنان دعوت کرده ایم مهمان مان باشــند و از 
نزدیک ببینند برای آماده سازی یک نمایش، 

چقدر هزینه کرده ایم.
این بازیگر با ابراز تاسف از وضعیت 
معیشتی هنرمندان تئاتر در دوران کرونایی 
افزود: درست است که به دلیل رعایت موارد 
بهداشتی باید نیمی از سالن خالی بماند ولی 
مابقی این مبلغ را چه کسی متقبل می شود؟! 
خسارت چهار ماه خانه نشینی ما را کدام نهاد 
می دهد؟ او ادامه داد: تا کی قرار است تئاتر 
به عنوان هنری غیر ضروری شناخته شود؟! 
اگــر باورش ندارید، پــس آن را تعطیل و 
خیال همه را راحت کنید ولی بعد ببینید دنیا 
چگونه به ما می نگرد! این هنرمند از برخی 
تناقض ها در حوزه فرهنگ هم ابراز تاسف 
کــرد و افزود: نمی شــود بگوییم فرهنگ 
دوست و فرهنگ پرور هستیم ولی در عمل، 
فرهنگ و هنر نه نزد مردم مان جایی داشــته 

باشد و نه برای دولت مان مهم باشد.
شهرســتانی با اشــاره به کم توجهی 
دولــت بــه تئاتــر در بخش نامه هایی که 
بعــد از کرونا و برای از ســرگیری فعالیت 
مشــاغل گوناگون صادر شــده بود، ادامه 
داد: آخرین مجموعه ای که برای بازگشایی 
آن دســتورالعمل صادر شد، تئاتر بود. هیچ 
فکر نکردند هنرمندان این رشــته چگونه 
بایــد زندگی کنند.او اضافــه کرد: خوب 
اســت کمی گوش ها و چشــم های مان را 
باز کنیم و اعتراض کارشناسی هنرمندان را 
بشنویم. اجرای نمایش حتی با تب سنجی 
هم ریسک دارد. یک درصد احتمال بدهید 

تب سنج درست کار نکند یا اگر تماشاگری 
ماسکش را برداد، می توانیم در میانه اجرا یقه 
او را بگیریم؟! این دستورالعمل ها برای همه 
ما تازگــی دارد و در این زمان کوتاه، هنوز 
فرصت کافی برای آموزش آن را نداشته ایم.

او در عیــن حال متذکر شــد: خانه 
نمایش مهرگان تاکنون چند بار ضد عفونی 
شــده اســت و چون هنوز مرکز هنرهای 
نمایشی اقلام بهداشتی و مواد ضد عفونی 
کننده را در اختیار سالن ها نگذاشته، خودمان 
دســت به کار شده ایم.این مدرس تئاتر که 
در دوران کرونا آموزش آنلاین دارد، افزود: 
حاصل این آموزش ها مشکلات جسمانی 
اســت. با این حال از پای ننشسته ام و جزو 
اولین گروه هایی هستیم که اجرای مان را از 
سر گرفته ایم. چون باید دست کم بخشی از 
سرمایه حامی این نمایش را جبران کنیم و او 
را از سرمایه گذاری در تئاتر پیشمان نکنیم.

گیرم که او هیچ چشمداشــتی هم نداشته 
باشد ولی حیای ما کجا رفته است!

شهرســتانی هشــدار داد: حضراتی 
که پشــت میزهایشان نشسته اند، ای کاش 
فقط کمی دل شــان برای گروهی که در زیر 
مجموعه شان مشغول به کار هستند، بسوزد 
و به ایــن جماعت فکر کنند اما گویی آنها 
هم بی حس شــده اند و جان و روحیات ما 
برایشــان اهمیتی ندارد. او با ابراز تاسف از 
افسردگی برخی از هنرمندان تئاتر به دنبال 
خانه نشــینی  کرونایی افزود: خود من هم 
اگر منبع در آمد مکفی می داشــتم، در خانه 
می نشستم و بر سر ســلامتی و جان خود 

ریســک نمی کردم اما این هم تاوان زیست 
ســالم است که باید در ۵۸ سالگی و بعد از 
3۸ ســال کار مداوم، با سیلی صورت مان 
را ســرخ نگه داریم.   شهرستانی در پاسخ 
به این پرســش که چرا اجــرای خود را در 
یک سالن دولتی ادامه نداده است؟ توضیح 
داد: بــرای امنیت بازیگرانم ســازه هایی 
ســاخته ایم که امکان جا بــه جایی ندارد و 
اگرهم چنین امکانی بود، سالن های دولتی 
عموما به از ما بهتــران تعلق دارند و آنقدر 
متقاضی برای اجرا در این ســالن ها هست 
کــه ممکن بود چند ســال دیگر هم نوبت 
به من نرســد. همچنانکه برای کار بعدی ام 
که متنی از آقای رادی اســت، به تماشاخانه 
سنگلج به عنوان سالنی که داعیه اجراهای 
ایرانی دارد، تقاضای اجرا داده ام ولی هنوز 
مشکوک هستند که سالن بدهند یا نه و این 

در حالی اســت که در این 3۸ سال فعالیتم، 
فقط دو بار در آنجا به عنوان بازیگر حضور 
داشته ام.   میکاییل شهرستانی در پایان تاکید 
کرد: هرچند سال هاســت نمایش هایم را با 
هنرجویانــم روی صحنه می برم، ولی آنان 
بخوبی آموزش دیده اند و اگر نمایش های 
ما از دیگر اجراهای حرفه ای در سالن های 
دولتی با کیفیت تر نباشــد ولی این ادعا را 
دارم که کم از آنها هم نیســت. نمایشــنامه 
»آگوست در اوسیج کانتی« نوشته »تریسی 
لتس« اســت که با ترجمه آراز بارسقیان و 
بازی زهره یعقوبی، شــیرین فرخنده نژاد، 
مریم فرح آبادی، بهادر باســتان حق، ماهی 
مشــیری، مرجان رزم آزمــا، دلارام زرگر، 
حســین زنگنه، سامره حسن زاده، مسعود 
آشــوری، علی قنبرزاده و صدای میکائیل 

شهرستانی به صحنه می رود.

گروه سینما و تلویزیون- شبکه 
اچ بی او دوباره »برباد رفته« را به فهرست 
فیلم هایــش اضافــه کرد و بــا افزودن 
توضیحاتی تاکید کرد این فیلم در تجلیل 

از برده داری نیست.
»بــر باد رفتــه« دوباره به شــبکه 
اچ بی او مکس افزوده شد و در عین حال 
2 فیلم ویدیویی به آن افزوده شــد که به 
توضیح درباره محتوای تاریخی این فیلم 
می پردازند. این در حالی اســت که این 
فیلم 2 هفته پیش از ســوی وارنر میدیا 
از فهرست فیلم های این شبکه حذف و 
اعلام شده بود لازم است درباره مسایل 

نژادی فیلم توضیح داده شود.
اکنــون در یک ویدیــوی الحاقی 
کوتــاه ژاکلین اســتوارت از چهره های 
دانشگاهی سینما درباره ضرورت اینکه 
چرا این فیلم که محصول ســال 1۹3۹ 
است باید در همین فرم خودش پذیرفته 
شــود، صحبت کــرده و فیلم دومی هم 
که نیم ســاعته و دربرگیرنده میزگردی 
از فستیوال فیلم کلاسیک 2۰1۹ درباره 
میراث این فیلم است، به آن افزوده شده 

است.

اســتوارت در صحبــت هایش از 
این فیلم به عنوان یکی از محبوب ترین 
فیلم های همه دوران ســینما یاد کرده و 
افزوده اســت دیوید او سلزینک همان 
زمان می دانســت سیاهپوســتان با چه 
حساســیتی این فیلم را تماشا خواهند 
کرد و رفتار شخصیت های سیاهپوست 

فیلم چگونه زیر ذره بین خواهد بود.
این متخصص سینما البته یادآوری 
کرده که »بر باد رفته« نگاهی نوستالژیک 
به گذشــته دارد و جنــوب را به عنوان 

جهانی از لطــف و زیبایی تصویر کرده 
بدون اینکه از وحشــیانه بودن سیستم 
برده داری که آن جهان بر آن استوار بوده، 
چیــزی بگوید. وی یادآوری می کند که 
شخصیت های سیاهپوست فیلم منطبق 
با کلیشــه های نژادی قدیمی و به عنوان 
خدمتگزارانــی وفادار بــه ارباب های 
ســفید تصویر شــده اند. به این ترتیب 
وحشت های برده داری و میراث نابرابر 
نژادی آن با بی توجهی روبه رو می شود.
این اســتاد مطالعات فیلم و رسانه 

همچنین یادآوری می کند سیاهپوستانی 
که در فیلم بازی کردند مجاز به حضور 
در پیش نمایش فیلم در جورجیا نبودند 
و حتی هتــی مک دانیل کــه به عنوان 
اولیــن فــرد آفریقایی-آمریکایی برای 
ایفای نقــش »مامی« موفق به کســب 
جایزه اسکار شد، اجازه نداشت در کنار 
 دیگر بازیگران فیلم در مراســم اسکار

 بنشیند.
استوارت افزوده است تماشای »بر 
باد رفته« می تواند ناراحت کننده و حتی 

دردناک باشد، اما فیلم های کلاسیک باید 
در دسترس همه باشند تا هم دیده شوند 

و هم درباره آن گفت وگو شود.
در خلاصه فیلم آمده است فیلم 3 
ساعت و ۴1 دقیقه ای »بربادرفته« درباره 
نبرد اسکارلت اوهارا برای نجات مزرعه 
محبوبش تارا و یافتن عشــق در جنگ 

داخلی آمریکاست.
این فیلم ۸ جایزه اســکار از جمله 
بهترین فیلم، بهتریــن بازیگر زن برای 
ویویــن لی، بهتریــن کارگردانی برای 
ویکتور فلمینــگ و بهترین بازیگر زن 

نقش مکمل را کسب کرد.

گروه سینما و تلویزیون - سام شایقی 
فرزند سیامک شایقی درباره طرح، فیلمنامه 
و اثر نیمه تمام ســینمایی که از پدرش باقی 

مانده صحبت کرد.
سام شایقی پسر مرحوم سیامک شایقی 
کارگردان سینما درباره طرح، فیلمنامه و  اثر 
نیمه تمام سینمایی که  از پدرش باقی مانده 

گفت: اتفاقا یک طرح فیلمنامه با نام »برادران 
افتخاری« از پدر مانده است که در خصوص 
آن بــا فارابی صحبت هایی کــرده بودند و 
تصویب شــده بود و قرار بود توسط آن ها 
خریداری و به صورت مشــارکتی ساخته 
شــود که با فوت پــدرم در مرحله نگارش 

اولیه متوقف شد و به پایان نرسید.

او ادامه داد: این یک فیلمنامه کاملی بود 
که در ســال های قبل نوشته بودند، اما پدرم 
تصمیم داشت تغییراتی در آن اعمال کند و 
طرح جدید ارائه شده به فارابی را بر اساس 
همین فیلمنامه نوشته بود و قرار شد فیلمنامه 

جدید هم بنویسند که فرصت نشد.
شایقی در پاســخ به این سوال که آیا 
خودتان فعالیت سینمایی دارید یا نه بیان کرد: 
بله قصد ورود بــه این حوزه را دارم و قرار 
اســت اولین کارگردانی ام را در بخش فیلم 
کوتاه انجام دهم البته در مورد پروژه »برادران 

افتخاری« تصمیمی ندارم.
این کارگردان دربــاره جزئیات این 
فیلم کوتاه عنــوان کرد: یک طرح و ایده ای 
بر اســاس قصه ای واقعی و تجربه شخصی 
خودم اســت و به نوعی بــا دوران بیماری 
پدرم مرتبط اســت کارگردانی را خودم بر 
عهــده دارم، ولی فعلا اجازه بدهید به چیز 
 دیگری اشــاره نکنم تا زمانی که بستر لازم 

فراهم شود.

گروه ســینما و تلویزیــون - فیلم 
سینمایی»ملاقات با جادوگر« به کارگردانی 
حمیــد بهرامیــان و تهیــه کنندگی حمید 
اعتباریان آماده نمایش شــد. طبق گزارش 
رسیده، حســن مصطفوی مجری طرح و 
مدیــر تولید فیلم با اعــلان این خبر گفت: 
فیلم »ملاقــات با جادوگر« بــرای صدور 
پروانه نمایش به وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی ارائه شد. مصطفوی در ادامه اظهار 
داشت: »ملاقات با جادوگر« پس از دریافت 
پروانه نمایش  در زمان مناسبی اکران خواهد 
شــد. در این فیلم  امیرمهــدی ژوله ،مانی 
حقیقی،هســتی مهدوی،نســیم ادبی،امیر 
شریعت، ســتاره پروین، سپیده مرادپور و 
علیرضا خمسه بعنوان بازیگر حضور دارند.

فیلمنامه این اثر توسط امیرمهدی ژوله  
نوشته شــده، در خلاصه داستان »ملاقات 
با جادوگر« آمده اســت:جناب ســرهنگ  
بــرادری کن ما رو بگیر، من از خجالتت در 
میام!موســیقی »ملاقات با جادوگر« توسط 

امیر توســلی ساخته شــد و اصلاح رنگ 
و نــور این فیلــم در اســتودیو ایران نوین 
انجام شده اســت.  فیلم نامه اولیه این اثر با 
نام »ماساچوســت« پیش تر توســط پیمان 
عباســی به نگارش در آمده اســت. عوامل 
»ملاقات با جادوگر« عبارتند از: کارگردان: 
حمید بهرامیان ، نویسنده: امیر مهدی ژوله،  

مدیر فیلمبرداری: محمدرضاسکوت، مدیر 
صدابــرداری : نظام کیایــی، تدوین: بهرام 
دهقانی، طراح صحنه و لباس: مجید لیلاجی، 
طــراح چهره پــردازی: علــی بهرامی فر، 
صداگذار:علیرضا علویان،برنامه ریز: رضا 
سخایی، دستیار اول کارگردان: سعید آهنج، 

عکاس:احمدرضا شجاعی.

ملاقات با جادوگر« درخواست مجوز نمایش داد»برادران افتخاری« فیلمنامه ای جامانده از سیامک شایقی

حسام الدین آشنا و حکایت »جای نگرانی نیست!«
دوشنبه 9 تیر 1399 ،7 ذی القعده 1441 ،29 ژوئن 2020، شماره 3519

گروه ســینما و تلویزیون- مراسم 
رونمایی از مســتند »جای نگرانی نیست!« 
عصر روز سه شنبه 3 تیرماه با حضور دکتر 
حسام الدین آشنا رئیس مرکز بررسی های 
استراتژیک ریاســت جمهوری و مشاور 
رئیس جمهور، دکتر مهــدی جمالی نژاد 
معاون عمران و توســعه امور شــهری و 
روســتایی وزارت کشــور، دکتر ارسلان 
زارع استاندار گیلان، دکتر مسعود تجریشی 
معاون محیط زیســت انســانی ســازمان 
حفاظت محیط زیســت ایران،دکتر سجاد 
فتاحی پژوهشگر، جمعی از مدیران عالی 
رتبه اســتانی مازندران، جمعی از فعالان 
مدنی محیط زیست استان مازندران، سید 
جمال عود سیمین مدیر اومافیلم، مسعود 
کارگــر کارگردان مســتند »جای نگرانی 
نیســت!« و جمعی از کارشناســان مرکز 
بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری 

برگزار شد.
حســام الدین آشــنا رئیــس مرکز 
بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری 
و مشاور رئیس جمهور پس از پایان نمایش 
مستند »جای نگرانی نیست!« گفت: بهانه 
جلسه حاضر، مســتندی بود که نیروهای 
جــوان ما ســاختند و با دیــدن این فیلم 
دغدغه هایی روشن شد. ما یک مساله ای به 
اسم پسماند برای کشور داریم و یک دغدغه 
خاص به اسم پسماند در استان های شمالی 
کشــور هست که متاســفانه  یک راه حل 
موقتــی در دیروز را بــه یک بحران دائمی 
در امروز تبدیل کرده ایم و متاســفانه این ما 
هســتیم که با تصمیمات خود باعث ایجاد 

چنین بحرانی شده ایم.

وی افــزود: با دیدن مســتند »جای 
نگرانی نیســت!« می توانیم نتیجه بگیریم 
که دو راه بیشــتر پیــش رو نداریم. یا باید 
بر تصمیمات ســابق بمانیم و آنها را تائید 
کنیم و یا بپذیریم که اشتباهاتی شکل گرفته  
و نســل های فعلی و بعدی بیش از این از 

تصمیم های اشتباه ما متضرر نشوند.
رییس مرکز بررسی های استراتژیک 
ریاست جمهوری ادامه داد: راهکار فعلی، 
حســاس سازی و ایجاد مسئولیت است و 
باید جامعه و مسئولین را نسبت به موضوعی 

به نام پسماند حساس کنیم و جامعه را باید 
آگاه کنیــم که راه حل وجود دارد و باید در 

وجود راه حل به اجماع برسیم.
حسام الدین آشنا خاطرنشان کرد: در 
مورد پســماند به روایت این فیلم و فعالان 
محیط زیست و کارشناسان  به این راه حل 
می رســیم که اگر کمتر پسماند تولید کنیم 
و پسماند را کمتر وارد طبیعت کنیم خیلی 
از مسائل را راحت تر می توانیم پیشگیری 
کنیم. در ادامه این جلســه که تحت عنوان 
»آسیب شناسی راهبردی وضعیت پسماند 
در استانهای ساحلی« در مرکز بررسی های 
استراتژیک ریاست جمهوری برگزار شد، 
دکتر مهدی جمالی نــژاد معاون عمران و 
توســعه امور شــهری و روستایی وزارت 

کشــور با تقدیر از ســاخت مستند »جای 
نگرانی نیســت!« بیان داشت: مساله مهمی 
که در این مســتند نشان داده شد به ما ثابت 
می کند که مدیران شــهری موضوعاتشان 
بسیار متنوع و در عین حال پیچیده است و 
بالغ بر 3۰۰ موضوع در ذیل ماموریت های 
مدیریت شهری قرار می گیرد که باید انجام 
دهند و یکی از آنها مدیریت پسماند است.

وی افزود: در بخش پسماند مشکلات 
بسیار زیاد اســت و دوستان ما در شهرها، 
چندین سال است که دارند فریاد می زنند و 

پس از سال ها، در بحث بودجه سال گذشته 
هزار میلیارد تومان برای ساماندهی پسماند 
اختصاص داشتیم که با یک کار کارشناسی 
از بیــن موارد فــراوان ۴ یا ۵ موضوع را به 
عنوان موضوعات اصلی شناسایی کردیم 

و در دست اقدام قرار گرفته اند.
سیدجمال عودسیمین تهیه کننده فیلم 
»جای نگرانی نیست!« نیز در بخشی دیگری 
از این نشست با اشاره به حجم بالای تولید 
آثار با محوریت آگاه ســازی اظهار داشت: 
حجم آثار رســانه ای کــه به موضوعات و 
آســیب های اجتماعی پرداخته می شود به 
نسبت مشکلات خود کشور متناسب است 
و ما سالانه بطور میانگین با حمایت سازمان 
اوج بیش از 3۰ فیلم در این حوزه می سازیم 

اما به معنای واقعی کلمه خسته ایم چون هیچ 
تاثیری، گذاشته نمی شود و حتی بسیاری از  
این فیلم ها فرصت نمایش بخصوص در 

تلویزیون را هم پیدا نمی کنند.
وی افزود: قرار اســت با ســاخت 
این آثار ســطح مساله به مردم و حاکمیت 
نزدیک شود اما هرگز اتفاقی نمی افتد و من 
فاصله جلسه را با حل مشکلات بسیار زیاد 
می دانم. جلسات زیادی برگزار می شود و 
حرف های خوبی زده می شود اما تاثیری در 
حل مشکلات ندارد و ما با سرعت بیشتری 

به سمت نابودی پیش می رویم.
همچنین در بخش دیگری از 
این نشست، مسعود کارگر کارگردان 
مستند »جای نگرانی نیست!« با تشکر 
از کسانی که فرصت رونمایی از این 

اثر را در مرکز بررسی های استراتژیک 
ریاست جمهوری فراهم آوردند گفت: 

ایده ســاخت این مستند از کانال تلگرامی 
دکتــر فاضلی و ویدئویی کــه در رابطه با 
پسماند در کانال خود گذاشته بودند گرفته 

شد و باید از ایشان تشکر کنیم.
در بخش بعدی این نشست استاندار 
گیلان و مدیران ارشد شهری مازندران به 
بیان نقطه نظرات درباره مسایل و مشکلات 
موجود در مدیریت پســماند شــهرهای 

ساحلی پرداختند.
براســاس این خبــر، در کنار 

سواحل و در اســتتار جنگل ها 
کوه هایی از زباله بنا شــده است. 
مناطقی که روزگاری محل رشد 

و نمو انواع جانوران و پوشش های گیاهی 
بود امروز و پس از تبرکشــی انســان به 

محلی برای دفن زباله تبدیل شده است.
مستند »جای نگرانی نیست!« روایتی 
اســت از تلاش های علیرضا فلاحتکار ، 
یک فعال محیط زیست که مراحل تفکیک 
زباله را در یکی از بهترین سایت های استان 
مازندران، برای دهیاران و بهورزان روستاها 
توضیح می دهد. او کوشیده علاوه بر فعال 

کردن روستاها، دغدغه این آسیب محیط 
زیستی را در افراد زنده کند تا هر چه سریعتر 
برای احیای این خطه عملی صورت گیرد.
فیلم مستند 2۵ دقیقه ای »جای نگرانی 
نیســت!« تهیه شده در موسسه اومافیلم و 
محصول ســازمان هنری رســانه ای اوج 
اســت که بزودی عرضه اینترنتی و پخش 
تلویزیونــی آن نیــز 

انجام خواهد شد.

 در بخش پســماند مشــکلات بســیار زیاد اســت و دوســتان ما در شهرها، 
چندین ســال اســت که دارند فریاد می زنند و پس از ســال ها، در بحث بودجه 
ســال گذشــته هزار میلیارد تومان برای ســاماندهی پســماند اختصاص 
داشــتیم که با یک کار کارشناســی از بین موارد فــراوان 4 یا 5 موضوع را به 
عنوان موضوعات اصلی شناســایی کردیم و در دســت اقدام قرار گرفته اند.


